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På hul 13 er din bold ude i 
rougen i højre side 

 
Du finder en bold, men er 

i tvivl om det er din, og 

gør følgende 
 

1) Løfter bolden. 
2) Genplacerer bolden 

3) Efter at have 
konstateret at det er din 

bold, spiller du den 
 

 
Du SKAL have din markør 

til at se på medens du 
løfter bolden og får  

2 strafslag                    = 1 

 
Du får 1 strafslag        =   

X 

 
Alt ok da det er i 

Seniorklubben 
                                               

= 2 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

X 

 

Din bold ligger på skråningen ved 

hul 11 

Da du grounder din kølle lige bag 

bolden forårsager, det at bolden 

ruller 1 meter ned ikke nærmere 

hullet 

 

 

 
 

Du skal spille bolden hvor 
den ligger og får 

1 strafslag             = 1 
 

Du skal genplacere bolden 
og får  

1 strafslag          =   X 
 

Du skal genplacere bolden 

og får  
 IKKE  strafslag         =   2 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

X 
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7.3 

Løfte bolden for at identificere 

den  Hvis en bold kan være spillerens 

bold, men ikke kan identificeres, som den 

ligger: 

• Spilleren må løfte bolden for at 

identificere den (inklusiv ved at 

rotere den), men: 

• Bolden skal først markeres, og 

bolden må ikke renses, udover hvad 

der er nødvendigt for at identificere 

den (undtagen på greenen) (se Regel 

14.1). 

Hvis den løftede bold er spillerens bold eller 

en anden spillers bold, skal 

den genplaceres på dens oprindelige sted 

(se Regel 14.2). 
 
 

9.4b 

Straf for at løfte sin bold, 

forårsage at den flytter sig, 

eller bevidst berøre sin bold 

Hvis spilleren løfter sin bold, forårsager, at 

den flytter sig, eller bevidst berører sin bold, 

der ligger stille, får spilleren ét strafslag. 
 

HVIS MAN ROTERER BOLDEN 

OG DEN IKKE FLYTTES ER 

DER OGSÅ STRAF bevidst berøre 

https://www.randa.org/da-DK/rog/the-rules-of-golf/rule-14#14_1
https://www.randa.org/da-DK/rog/the-rules-of-golf/rule-14#14_1
https://www.randa.org/da-DK/rog/the-rules-of-golf/rule-14#14_2

